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avtotehna

Družba današnjo številko 
smo pripravili:

META BATIČ 
DSSS

je
na
strani
prizadevnih

JURIJ ČERNIČ 
DSSS

ROMAN DOBRILA 
tozd Servisi

MARJANA JERAJ 
tozd Zastopstva

IVAN KOLOVIČ 
tozd Servisi

KATJA KRMELJ 
DSSS

ŽIVAN MIRČIČ 
DSSS

MILENA
OBERMAJER
DSSS

MILOŠ STEPAN 
DSSS

MATJAŽ ŠKULJ 
zunanji sodelavec

BREDA TURNŠEK 
tozd Zastopstva

NADJA URGL 
DSSS

ERIKA ŽELEZNIK 
DSSS

SAVO ŽIGON 
upokojenec

LUČKA ŽORGA 
DSSS
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V OBJEKTIVU MESECA

Avtotehnin 
računski center

Pravica,
dolžnost

Pred nekaj dnevi, toč
neje 8. septembra, je bila 
končana glavna faza in
staliran j a našega računal
niškega sistema Honey- 
well L6/47. Strokovnjaki 
prodajalca (Ei Niš) so več 
dni povezovali in testira
li vso računalniško opre
mo (hardvvare) in inicija- 
lizirali osnovno program
sko opremo (operacijski 
sistem), ki je potrebna, da 
računalnik sploh lahko 
praktično uporabljamo.

Kaj smo kupili? Če
prav je zelo težko kvan
titativno rangirati raču
nalniške sisteme, lahko 
rečemo, da spada naš ra
čunalnik v zgornji razred 
t. i. miniračunalnikov. V 
samem računskem centru 
so nameščeni: centralni
del računalnika, ena 
tračna enota, dve disket
ni enoti, tiskalnik, ki od- 
tiska 60 vrstic na minuto 
in dve diskovni enoti. Di
sketna, tračna in diskov
na enota so le različne 
naprave za hranjenje po
datkov na različne mag
netne medije (diskete, 
magnetne trakove in pa
ketne diske). Ločijo se po 
kapaciteti, hitrosti dosto
pa do podatkov in po hi
trosti prenosa. Vsak mag
netni medij lahko shrani 
različno veliko podatkov: 
disketa okrog 250.000 zna
kov (črk, številk), trak ca. 
46 milijonov in paketni 
disk ca. 250 milijonov 
znakov. Glede na hitrost 
dostopa do shranjenega 
podatka je najhitrejša di
skovna enota, najpočas
nejša pa tračna enota. 
Omenim naj še, da di
sketna enota poleg ostalih 
prednosti, ki jih ima, za
menjuje tudi do sedaj po
pularne luknjane kartice. 
Ena disketa namreč na
domešča ca. 3000 kartic.

Poleg opreme v samem 
računskem centru imamo 
še enajst terminalov, ki 
so neposredno (po kablu 
za prenose podatkov) po
vezani z računalnikom. Z 
izrazom terminal razume
mo bolj ali manj oddalje
no enoto, ki je povezana 
z računalnikom in je pri-

(nadaljevanje na
naslednji strani)

in
odgovornost

Pred nami so volitve v samoupravne 
organe in delegacije skupščin samou
pravnih interesnih skupnosti in družbe
nopolitičnih skupnosti.

Postopek evidentiranja kandidatov se 
je že pričel. Družbenopolitične organiza
cije z osnovnimi organizacijami sindika
ta, kot nosilci celotnega postopka evi
dentiranja so že s polno odgovornostjo 
pristopile k obsežnemu in pomembnemu 
delu. Vsi delavci naše delovne organi
zacije se moramo zavedati pomembnosti 
predstoječih volitev, posebej pa glede 
na trenutno težavno gospodarsko situ
acijo, v kateri se nahaja naša delovna 
organizacija.

Ob evidentiranju kandidatov za de
legate mora biti vedno prisotna misel, da 
moramo v organe in delegacije izvoliti 
take ljudi, ki se bodo zavedali pomemb
nosti vloge delegatskega sistema v raz
voju naše delovne organizacije, kakor 
tudi v razvoju celotnega socialističnega, 
samoupravnega, družbenoekonomskega in 
političnega sistema.

Samo z izvolitvijo delavcev, katerih 
družbenopolitična zavest je na izredno 
visoki ravni in ki bodo kot delegati pri
stopili k delu v organih in delegacijah 
s polno odgovornostjo, bomo uspeli pre
broditi težave, ki se pojavljajo v delo
vanju celotnega delegatskega sistema v 
naši delovni organizaciji in le na ta na
čin bomo uspeli uresničiti naše plane 
in programe razvoja.

Lučka Žorga
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(nadaljevanje s prejšnje 
strani)

merma za vnos ali izpis 
podatkov. V našem pri
meru so to ekranski pri
kazovalniki, od katerih so 
štirje opremljeni z manj
šimi tiskalniki. Terminal 
s tiskalnikom je primer
na kombinacija za vsa ti
sta mesta, kjer bo potreb
no sproti pisati dokumen
te (izdajnice, prevzemni- 
ce, fakture, ipd.).

Večino bralcev najbrž 
zanima predvsem, koliko 
smo plačali za vso to 
opremo in zakaj nam 
sploh bo? Odgovor na pr
vo vprašanje je kratek: 
850 starih milijonov (po
lovica v gotovini, ostalo 
na kredit). To je vseka
kor velik znesek, vendar 
kdor pozna razmere na 
tem področju pri nas, bo 
pritrdil, da je to relativ
no malo. Za vsoto, ki je 
običajna za tako opremo 
(več kot 1 staro milijar
do), je nam uspelo še 
adaptirati in opremiti vse 
prostore za računski cen
ter in za osebje službe za 
informacijski sistem (kli
matizacija, dvojni pod, 
ustrezna električna nape
ljava ipd.). Za vse skupaj 
(tudi za računalnik seve
da) nismo porabili niti 1 
staro milijardo, kar je 
pod planirano vsoto 1,1 
milijarde.

Odgovor na vprašanje, 
zakaj bomo uporabljali to 
opremo, pa je: za vse vr
ste obdelav podatkov za 
potrebe Avtotehne in zu
nanjih partnerjev. Seveda 
to ne pomeni, da bomo 
vse te obdelave hkrati 
začeli izvajati na računal
niku, temveč je to dolgo
trajen proces, ki se prak
tično vedno dograjuje. 
Pod obdelave podatkov 
pa štejemo: spremljanje 
zalog blaga vključno 
s fakturiranjem, veči
no knjigovodskih obdelav 
(osnovna sredstva, salda- 
konti poslovnih partner
jev, osebni dohodki, glav
na knjiga, stroškovna evi
denca, ipd.). Trenutno 
pripravljamo spremljanje 
zalog, saldakonte poslov
nih partnerjev, osnovna 
sredstva in kadrovsko 
evidenco.

In kdaj lahko pričaku
jemo prve rezultate? Z 
večino obdelav, ki so tre
nutno v pripravi, bomo 
po programu štartali v 
začetku prihodnjega leta.

KOMENTIRAMO

Kateri

so ti

ZOPRNO AKTUALNA KARIKATURA

kadri
Na zadnji seji OO ZK 

DSSS, ki je bila 20. 8. v 
sejni dvorani, je tovariš 
Veselko sprožil vprašanje, 
kako v okviru dogovorje
ne mase, ki jo smemo po
rabiti za delitev osebnih 
dohodkov v tem letu, sti
mulirati tiste kadre, ki so 
tako pomembni, visoko 
strokovni in nezamenljivi, 
da Avtotehna prav brez 
njih ne more. Da si nam
reč ob znižanih dohodkih 
v letošnjem letu ne bi 
iskali službe drugje.

Kako je mogoče stimu
lirati »elitne« kadre v 
okviru dogovorjene mase 
denarja za OD, je jasno. 
Tako, da »drugorazred
nim« kadrom malce zni
žamo dohodke, tako pri
dobljen denar pa stimu
lativno razdelimo med 
elito.

Tu se končno zastavi 
najbolj ključno in najbolj 
problematično vprašanje: 
kateri so zdaj elitni in 
kateri drugorazredni ka
dri? Drugorazredni kader 
seveda noče biti nih
če, med elito pa bi si ver
jetno želeli skoraj vsi. A 
če bo že prišlo do razvr
ščanja, bodo želje le 
drugorazredna kategorija, 
elitno kategorijo pa bodo 
predstavljale možnosti. 
Največje možnosti v odlo
čanju pa imajo seveda ti
sti delavci, ki imajo naj
boljše položaje, delavci 
na najboljših položajih 
pa se lahko pohvalijo tu
di z najboljšimi plačami. 
Nekaterim od le-teh, ka
terim, bo določila licita
cija »na nož«, naj bi se 
torej stimulativno, stabi
lizaciji in krizi delov
ne organizacije navkljub, 
dvignili dohodki. Na ra
čun tistih seveda, ki ima
jo najmanjše možnosti,

braniti se pred takimi od
ločitvami. To pa so jasno 
delavci z najnižjimi do
hodki, katerih socialna 
varnost je ob letošnjem 
znižanju plač že tako 
ogrožena.

Kdo bi ob taki delitvi 
dobil nalepko drugoraz
rednega kadra, torej ve
mo. Kdo pa so tisti ka
dri, brez katerih bo Av- 
totehno po hitrem postop
ku vzel hudič in ki jih 
druge delovne organizaci
je željno čakajo z odpr
timi rokami in kupi de
narja?

Teh kadrov ni! Gospo
darska kriza je prinesla s 
seboj tudi krizo zaposlo
vanja. Nobeno delovno 
mesto v Jugoslaviji niko
gar s takimi kvalifikaci
jami, kot jih imajo kadri 
v Avtotehni, ne čaka več. 
Tisti, ki so imeli kam iti, 
so ob prvih znakih krize 
v Avtotehni odšli in uspe
šno smo jih nadomestili 
z obstoječim kadrom, pa 
čeprav so se pred tem 
zdeli nenadomestljivi, ozi
roma so vsaj skušali 
vzbuditi tak vtis. Tisti, ki 
pa še vedno menijo, da 
so tako izjemno koristni, 
da bi morali biti še po
sebej stimulirani na ra
čun drugih, pa naj konč
no povedo, v čem je ta 
njihova velika kvaliteta. 
In kaj so počeli do zdaj. 
Ce bi namreč Avtotehna 
v resnici razpolagala s ta
ko kvalitetnimi delavci, 
kot se skušajo oceniti ne
kateri med nami, potem 
ta, nekoč ena najmočnej
ših zastopniških organiza
cij v Jugoslaviji, nikdar 
ne bi prišla v krizni po
ložaj, v kakršnem je da
nes.

Miloš Stepan Jurij Černič
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Predstavljamo vam japonsko firmo
Canon

Canon je danes ena najbolj znanih, najdražjih in v resnici najboljših znamk foto 
in filmske tehnike. Odlična optika, enostavni mehanizmi, vsestransko uporaben pribor 
in kvaliteten servis so tej japonski firmi, nadvse ostri zahodni konkurenci navkljub, 
utrli pot med petične amaterje in najbolj znane profesionalce po vsem svetu.
Svetoven uspeh je prisilil firmo k primerni organizaciji prodajne mreže, ki je 
regionalno razdeljena na tri dele: severno, srednjo in južno Ameriko, Daljni vzhod, 
ki vključuje tudi Avstralijo in Južno Afriko, tretjo regijo pa sestavljajo Evropa,
Bližnji vzhod in severna Afrika. Center in glavno skladišče te regije je Amsterdam, 
pomožno skladišče, preko katerega prihaja blago tudi v Jugoslavijo, pa je na Dunaju. 
Firma ima svoje tržišče v glavnem obdelano preko ekskluzivnih zastopnikov (za 
Jugoslavijo je to Avtotehna), ki delujejo v okviru poslovnih dogovorov. Njeno blago pa 
preprodajajo tudi tuji trgovci s fotomaterialom, za katere ti dogovori ne držijo.

Že od leta 1972 ima naša 
delovna organizacija v svo
jem zastopniškem progra
mu japonsko firmo Canon.

Proizvodni program fir
me Canon je izredno pe
ster; obsega vrsto optičnih 
proizvodov (fotoaparati in 
kino kamere z objektivi in 
ostalim priborom, TV in 
CCTV objektivi), razne pi
sarniške stroje (fotokopirci, 
kalkulatorji, mikrofilmski 
sistemi), elektronske kom
ponente ter posebna optič
na oprema za uporabo v 
medicini.

Uspeh firme Canon ni

slučajen, saj je njen cilj 
dati na tržišče le resnično 
potrebne proizvode, ki nji
hov razvoj temelji na naj- 
novejši tehnologiji in so 
plod dolgotrajnega načrto
vanja dn predhodne razi
skave tržišča. Imajo štiri
najst tovam širom po sve
tu, da bi zadovoljili potre
be po svojih proizvodih na 
trgu in se s tem vključili 
v sodobni svetovni proiz
vodni proces.

Verjetno najzanimivejši 
del tega programa je pro
izvodnja vseh vrst foto in 
kino kamer, kar je tudi bi

la njena začetna panoga, ki 
je bila ustanovljena leta 
1933.

Pri tem imamo v mislih 
tri veje: razred 35 mm eno
okih zrcalno refleksnih fo
toaparatov, razred kom
paktnih fotoaparatov ter se
rija super 8 kino kamer, 
tudi zvočnih.

V prvo omenjenem razre
du poudarjamo F-l profe
sionalni fotografski sistem, 
ki ga je firma Canon pred
stavila prvič leta 1970 in 
zadovoljuje potrebe vsakega 
profesionalca. Sledi serija

fotografskih aparatov, ki so 
zasnovani na sodobni elek
troniki in imajo vgrajene 
izredno natančne mikrora- 
čunalniške sisteme. Prvi iz 
te serije je aparat AE-1. 
Naj omenim, da bi bilo po
trebno več kot 300 mehan
skih delov, da bi se dose
gel isti učinek kot ga da 
vgrajena elektronika. Še ve
liko bolj zanimiv pa je A-l 
in bo zato predstavljen po
sebej.

Drugi razred — kompakt
ni fotoaparati — je name
njen zelo širokemu sloju 
prebivalstva. Skoraj nič 
vam ni treba vedeti o fo
tografiji, a izdelki — slike 
vas bodo s svojo kvaliteto 
nadvse razveselih. Najno
vejši model, AF35M, zna 
skoraj vse. Aparat avtomat
sko meri razdaljo, vgrajen 
ima motor za premikanje 
filma, bliskavica je skrita 
v ohišju aparata in jo pri 
preslabotni svetlobi vklju
čimo z enim samim gibom, 
itd.

Iz razreda filmskih ka
mer Super 8 Canon nudi 3, 
5, in 10 zoomske kamere in 
to neme in zvočne. Ta pro
gram je kompletiran z 
ustreznim projektorjem.

Še bi lahko naštevali in 
opisovali ta zanimiv pro
gram Canona. Vendar naj 
za zaključek omenimo le to, 
da bo leta 1984 Canon že 
tretjič v 12 letih sodeloval 
na olimpiadi, saj je bil po
novno izbran kot »Official 
35 mm Camera« v Los An
gelesu v letu 1984. Prvič je 
sodeloval na olimpijskih 
igrah leta 1976 s takrat vr
hunskim fotoaparatom F-l, 
sodelovali pa so tudi na 
zimski olimpiadi v Lake 
Placidu. Ni potrebno pose
bej omeniti, da hi nas kot 
zastopnika veliko bolj raz
veselila novica, da je Canon 
izbran za zimsko olimpiado
v Sarajevu, vendar je naš 
vpliv pri takih odločitvah 
veliko premajhen.

Gorenjski sejem v Kranju, kjer je vsako leto na 
ogled vsakovrstna roba predvsem široke potrošnje, je 
letos krasil razstavni prostor še enega razstavijalca, ki 
se na tem sejmu ni pojavil še nikoli do zdaj in se po 
vsej verjetnosti tudi nikdar več ne bo. Avtotehnino za
stopstvo Canon je namreč razstavilo izdelke te znane 
japonske firme. Kaj je temu vzrok in kaj si naše za
stopstvo od sejma obeta, o tem je tekel pogovor z vodjo 
blagovne enote tovarišico Bredo Turnšek.

SPRETNOSTI NAŠEGA ZASTOPSTVA IN JAPONSKI 
NEOPOREČNI POSLOVNOSTI GRE ZASLUGA, DA JE 
AVTOTEHNA PREDSTAVILA CANON PROGRAM NA 
GORENJSKEM SEJMU V KRANJU

Avtotehna se je udeležila 
tega nespecializiranega sej
ma izključno zato, ker se 
ga je udeležila tudi fototr- 
govina iz Celovca Foto Mei- 
sterl. Foto Meisterl pa po
meni za nas močno konku
renco na našem lastnem tr
žišču, saj mnogi naši poten
cialni kupci kupujejo foto- 
tehniko tam. Njihove cene 
sicer niso nič nižje od na
ših, za večino aparatov so 
celo malenkost višje, ven
dar morajo naši kupci pla
čati še precejšnjo carino, 
Meisterlovi kupci pa pač 
poizkušajo tihotapsko srečo. 
S tem se izognejo kar pre
cejšnjemu strošku, če seve
da ne upoštevamo izgublje
nega časa in denarja za pot 
in dejstva, da za take kupce 
pri nas ni servisa.

Kaj pa za Avtotehnine 
kupce?

Za njih pa imamo seve

da organiziran odličen ser
vis. Aparate nam servisira 
»Nova«, s katero izredno 
dobro sodelujemo. Skupno 
smo vložili precejšnja sred
stva za nabavo servisnih 
aparatur, »Novini« strokov
njaki, ki jim je delo s tako 
popolno in povsod prizna
no tehniko nedvomno tudi 
v ponos in osebno zado
voljstvo, pa se na regional
nem sedežu firme v Am
sterdamu redno seznanjajo 
z vsebi novostmi. Eden od 
njih pa je ves čas sejma 
opravljal manjša popravila 
Canonovih kamer. Zastonj 
seveda, kajti to je bila ena 
naših reklamnih potez.

Kaj pa ostale reklamne 
poteze?

Ostale reklamne poteze 
so ozko vezane na našega 
avstrijskega konkurenta. V 
mislih imam 5-odstotni se
jemski popust za vse izdel
ke in posebni 16-odstotni 
popust za AV-1.

Pa sc je pokazala 
ta poteza uspešna?

O popustu smo s posebno 
informacijo obvestili vse 
delavce Avtotehne, ki niso 
pokazali posebnega zanima
nja, preko oglasov v Delu 
pa širši krog kupcev, ki so 
priložnost kar dobro izra
bili.

Kdo pa krije stroške 
takšne reklame?

Stroške sejma in popusta 
krije firma Canon. Oboje 
je izjemno. Firma Canon se 
sicer ne udeležuje nespecia- 
liziranih sejmov in načelo
ma nikoli ne spušča cen 
svojih izdelkov. Tokratne 
izjemne poteze pa so re
snične korektnosti japon
skih poslovnežev. Foto Mei
sterl je s svojo zbirko Ca
nonovih kamer, ki jih je 
razstavil v Kranju, vdrl na 
naše ekskluzivno tržišče. 
Firma Canon mu tega ni 
mogla preprečiti, saj jo z 
njim veže le neobvezni trž
ni odnos. Zato smo zahte
vali drugačno zaščito: našo 
udeležbo na sejmu in zni

žane cene, s čimer smo 
učinkovito preprečili tuj 
vdor na naš trg.

Kakšen dobiček
nam prinaša sodelovanje
s to firmo?

V primerjavi z vloženim 
trudom prav majhen. Zdaj 
imamo zaprto tudi konsi- 
gnacijo, ker bi nam visoka 
»šticunga« pobrala ves do
biček, probleme pa imamo 
tudi s predstavništvi, ki naim 
slabo delajo, po novi orga
nizacija pa je njihovo 
delo še vse slabše. Pri
merno organizirana, pred
vsem pa primerno zaintere
sirana predstavništva bi 
nam omogočala mnogo 
boljšo prodajo, saj povečini 
razpolagajo s širokim, kup
no močnim in po tej plati 
še neobdelanim trgom.

Canon F-l 4'Mnnn A-l Canon AE-1



OKTOBER 1980 GLASILO 5. STRAN

Priporočamo vam Canon fotoaparate
V eni prejšnjih številk Glasila smo vam predstavili 

novo zastopstvo Canon mikrofilmska oprema. V tej šte
vilki pa bi vam želeli predstaviti del Canona, ki se bavi 
s proizvodnjo fotoaparatov, kino kamer, kino projektor
jev ter pribora. Med vsemi temi proizvodi pa bi vas 
želeli seznaniti s fotoaparatom, ki je v zadnjih dveh 
letih, odkar je prišel na tržišče, prejel največ priznanj. 
Ta fotoaparat se imenuje A-l.

Kar šest načinov snemanja
S tem fotoaparatom je 

možno snemati na šest na
činov, in to:

— Prioriteta ekspozicije: 
nastavite samo ekspozicijo, 
aparat pa sam avtomatsko 
odredi potrebno zaslonko

— Prioriteta zaslonke: 
nastavite zaslonko, aparat 
pa bo ustrezno zaslonki in 
pogojem snemanja odredil 
ekspozicijo

— Programirana avtoma
tika: v tem primeru aparat 
sam odredi potrebno ekspo
zicijo ter zaslonko glede na 
pogoje snemanja

— Merjenje svetlobe pri 
delovni zaslonki

Canon AV-1

— Snemanje z elektron
skim flešem: Canon ima za 
svoje fotoaparate na voljo 
dve posebni elektronski bli
skavici, ki nosita oznaki 
SPL 199 A in SPL 177 A. 
Fotografiranje s temi bli- 
skavkami je zelo enostavno, 
saj ko vstavite bliskavko na 
fotoaparat, se vam osvetli
tev avtomatsko postavi na 
1/60 sek.

— Ročna nastavitev za
slonke.

Vse podatke snemanja 
vam aparat pokaže na sve
tleči številčnici v iskalu fo- 
toaprata. Na napake, ki bi 
nastale zaradi napačne na
stavitve, aparat opozori s 
črko »E-Error«.

Poudarek na praktičnosti

Aparat sam je izdelan iz 
lahkih kovin, poseben di
zajn kamere pa daje obču
tek priročnosti. Tudi sama 
razporeditev gumbov je ze
lo praktična. Pri uporabi 
samega fotoaparata je zelo 
pomemben tudi objektiv, 
saj od kvalitete objektiva je 
odvisna kvaliteta posnetka. 
Canon objektivi so izdelani 
iz posebnega stekla, kar 
omogoča, da so objektivi 
krajši in lažji. Vsi objekti
vi so zaščiteni pred odbo
jem svetlobe. Canonov pro
izvodni program objektivov 
se odlikuje po veliki izbiri, 
saj izdeluje objektive od 
7,5 mm do 1200 mm.

f'annn A !•’ M

Pribor za profesionalce

Canon nudi svojim uporab
nikom poleg osnovnega (za
dostne izbire objektivov) še 
velik izbor ostalega pribo
ra, ki pa pride v poštev po
sebno pri profesionalnem 
delu.

Naj naštejemo nekaj te
ga pribora:

— motor. Na voljo sta 
dva tipa motorjev, in sicer 
z dvema ali štirimi posnet
ki na sek. Motor s štirimi 
posnetki ima še možnost 
reguliranja na tri ali en po
snetek na sek.,

— daljinski upravi j alec. 
S pomočjo infra rdečih 
žarkov je možno s to na
pravo fotografirati do od
daljenosti 60 m,

— posebno področje pri
bora obsega pribor za ma- 
krofotografijo. Canon ima 
na tem področju zelo za
nimiv program, saj nudi 
pribor kot npr.: mehi, po
sebni vmesni obročki, ob
jektivi za makrofotografijo, 
pribor za preslikavanje dia
pozitivov.

V tem kratkem sestavku 
smo vam podali samo gro
be podatke, detaljne infor
macije kot tehnične podat
ke, pogoje nabave in cene, 
pa vam bomo z veseljem 
posredovali, če nas boste 
obiskali v naših prostorih. 
Mogoče se boste odločili za 
nakup tudi vi.

Canon smo vam predstavili: 
Jurij Černič 
Marjana Jeraj 
Breda Turnšek

Canonet 28

(šesto nadaljevanje)

Priznanje pravic
iz pokojninskega in 

invalidskega zavarovanja
Pokojninska osnova je 

mesečno povprečje osebnih 
dohodkov, ki jih je zavaro
vanec dobil za svoje tekoče 
in minulo delo v določenem 
obdobju zavarovanja pred 
uveljavitvijo pravice do 
pokojnine. Glede na to. da 
naj bo višina pokojnine 
predvsem odraz plačevanja 
prispevkov, ki se odmerja
jo od osebnih dohodkov, bi 
bilo prav, če bi se za izra
čun povprečja osebnih do
hodkov za izračun pokoj
ninske osnove pri odmeri 
pokojnine upoštevali vsi do
hodki, ki jih je prejel za
varovanec tekom svojega 
življenjiškega obdobja. Ta
ko je tudi urejeno v neka
terih državah. Vendar bi bil 
pri nas takšen način zelo 
otežkočen ali pa včasih 
sploh nemogoč zaradi neo- 
hranjemih evidenc ali še ne
urejenih razmer pred voj
no. pa tudi zaradi težav v 
zvezi z valorizacijo osebnih 
dohodkov. Zato je v našem

dosedanjem pokojninskem 
in invalidskem sistemu 
sprejeto pravilo, da se ugo
tavlja pokojninska osnova 
na podlagi povprečja oseb
nih dohodkov, ki jih je imel 
zavarovanec v kateremkoli 
desetletnem povprečju pred 
uveljavitvijo pokojnine.

Zavarovanec si torej lah
ko izbira povprečje osebne
ga dohodka. S tem je hotel 
zakonodajalec zavarovati ti
stega zavarovanca, čigar 
osebni dohodek se je z leti 
starosti zavarovanca zmanj
šal zaradi njegove manjše 
storilnosti ali pa tudi za
radi drugih, predvsem ob
jektivnih razlogov. Ta izbi
ra povprečja je omejena 
glede na to, da se v po
vprečje osebnega dohodka 
upošteva le osebni dohodek, 
ki ga je imel zavarovanec 
po 1. januarju 1966.

Upošteva se samo osebni 
dohodek v tistem koledar
skem letu, v katerem-je bil 
zavarovanec zavarovan vsai

šest mesecev. Če je bil za
varovan krajši čas, se to 
leto preskoči. Če zavarova
nec po 1. januarju 1966 ni 
dobival osebnega dohodka 
v posameznem koledarskem 
letu vsaj 6 mesecev, se mu 
pokojnina odmeri od pav
šalne pokojninske osnove, 
odvisne od strokovnosti, ki 
se je zahtevala za delovno 
mesto, na katerem je delal 
pred upokojitvijo. Za izra
čun pokojninske osnove se 
šteje osebni dohodek, ki ga 
je dobil zavarovanec za de
lovne uspehe, dosežene z 
delom v polnem delovnem 
času na svojem delovnem 
mestu, za svoje tekoče in 
minulo delo po osnovah in 
merilih, ki jih določi orga
nizacija v splošnem aktu o 
delitvi osebnih dohodkov 
delavcev. V pokojninsko 
osnovo se zato ne šteje 
osebni dohodek, ki ga je 
zavarovanec prejel za nad
urno delo, razne nagrade, 
dodatki, ki ne izvirajo ne

posredno iz zavarovanega 
dela na njegovem delov
nem mestu. Pač pa se šteje 
v povprečje dodatek na le
ta oziroma dodatek za iz
kušenost. dodatek za poseb
ne pogoje dela, osebni do
hodek po končanem obraču
nu osebnega dohodka in 
podobno. Osebni dohodek 
za podaljšan delovni čas se 
všteva v pokojninsko osno
vo samo v primeru, ko do
voljuje takšen podaljšan 
delovni čas zakon o delov
nih razmerjih. Vendar se ta 
osebni dohodek ne računa 
v celoti, temveč tako, da 
se preračuna na poln delov
ni čas. To pomeni, da ima 
lahko zavarovanec od tega 
korist le tedaj, če je bil za 
podaljšan delovni čas bolje 
nagrajevan.

Kadar je zavarovanec de
lal s skrajšanim delovnim 
časom, npr. kot invalid dru
ge kategorije, ni pa dobi
val nadomestila, se mu za 
izračun pokojninske osnove 
prav babo preračuna osebni 
dohodek na poln delovni 
čas, ker bi bil sicer oško
dovan pri pokojnini.

V pokojninsko osnovo se 
štejejo nadomestila, ki jih 
je prejel delovni invalid iz 
naslova invalidskega zava
rovanja. medtem ko se na
domestila iz zdravstvenega 
zavarovanja za čas, ko je 
boloval, ne upoštevajo, tem
več se namesto tega vzame 
osnova, od katere se je na
domestilo odmerilo.

Se nadaljuje
N. tl.

VAUXHALL SE JE ŽE POPRAVIL, 
ZDAJ SE MORAMO PA ŠE Ml

Tovariš Vehovec nam je namreč sporočil, da je Vaux- 
hall že leta 1976 prešel iz eolskega na milimetrski sistem, 
zato vijaki in navoji tudi za celinske Evropejce niso več 
problem, pa če imajo zagotovljen specialni Vauxhall 
servis ali ne. Zaskrbljenost, ki smo jo izrazili o tem pro
blemu v zadnji številki našega glasila je bila torej od
več, Vsi, ki nam je bil ta nerodni navoj edina ovira pri 
nakupu Vauxhalla, si tako lahko oddahnemo.
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STANOVANJA

Družba je na strani prizadevnih
Danes, ko pišem ta članek, so spremembe in dopolnitve 
samoupravnega sporazuma o reševanju stanovanjskih 
problemov delavcev Avtotehne šele na sredi poti. Čaka 
jih še temeljito pretresanje na delavskem svetu, nato bo 
povedal svoje mnenje o njih najširši krog naših ljudi. 
Ko bo Glasilo prispelo na naše mize bo verjetno tudi 
referendum že za nami, natečaj »jesen ’80« pa tik pred 
vrati.

In kaj nam prinašajo no
vega spremembe in dopol
nitve sporazuma, ki nam 
je dve leti kar ustrezal, 
zdaj pa nenadoma nismo 
več zadovoljni z njim?

Vsi, ki smo pripravljali 
predloge sprememb, smo 
mislili predvsem na to, da 
našemu človeku čim bolj 
pomagamo, da nam bo spo
razum še razširil možnosti 
za dodeljevanje stanovanj 
in najemanje kreditov, 
hkrati pa preprečil vsakrš
ne malverzacije. Poudariti 
moram še, da vsi predlogi 
izhajajo iz dejanskih po
treb po boljših, ustreznejših 
rešitvah, do katerih se je 
pri svojem delu prikopala 
stanovanjska komisija.

LASTNA UDELEŽBA

Najvažnejša sprememba 
sodi v okvir dodeljevanja 
družbenih stanovanj. Akci
ja korenini v spremembah, 
ki jih je vpeljala nedavno 
naša družba. Zadeva se 
imenuje »lastna udeležba-« 
in pomeni, da morajo pro
silci za družbena stanova
nja tudi sami nekaj storiti 
za rešitev svojega proble
ma. Resnici na ljubo bodi 
povedano, da smo lastno 
udeležbo poznali tudi v do 
sedaj veljavnem sporazu
mu, le da je znesek, ki bi 
ga naj prispeval posamez
nik, bil takšen, da se nje
mu ni nič poznal, Avtoteh- 
ni pa še manj. Skratka, 
lastna udeležba je bila 
prenizka. Po novem naj bi 
lastna udeležba znašala od 
10 do 20 odst. od vrednosti 
dodeljenega stanovanja in 
jo bo Avtotehna vrnila v 
10 letih. Seveda so delav
ci, ki imajo izredno nizke 
dohodke, lastne udeležbe 
oproščeni.

SODELOVANJE DRUGIH 
DELOVNIH ORGANIZACIJ

Druga novost pri druž
benih stanovanjih je v 
tem, da brezpogojno zahte
vamo udeležbo delovne or
ganizacije, kjer je zapo
slen zakonec našega delav
ca. Prispevati mora 10 do 
40 odst. od vrednosti do
deljenega stanovanja, ven
dar je od višine te ude
ležbe odvisno, kakšna bo 
uvrstitev prosilca na prio
ritetni listi.

Seveda pa bo tudi Avto
tehna posodila sredstva de
lovni organizaciji, ki bo 
družihi našega delavca ku
pila družbeno stanovanje, 
vendar največ 40 odst. od 
vrednosti dodeljenega sta
novanja.

NOVE MOŽNOSTI, 
UGODNEJŠI ODPLAČILNI 
ROKI:

Tudi pri dodeljevanju 
dolgoročnih in kratkoročnih 
stanovanjskih posojil je ne
kaj sprememb. Posebno po
membna je ta, da boste od
slej lahko porabili posojilo 
tudi za nakup stavbnega 
zemljišča ali za plačilo ko
munalnega prispevka, kar 
bo marsikomu pomagalo, 
da bo hitreje prišel do svo
je strehe nad glavo.

Odločili smo se tudi, da 
ne bomo imeli več togih 
določil o dobah za vrača
nje posojila. Posojilo boste 
po novem vračali od 10 do 
20 let, kakor bo pač odlo
čila komisija potem, ko se 
bo seznanila z vašimi kre
ditnimi možnostmi.

KADROVSKA 
STANOVANJA — DA 
ALI NE?

Tretja velika vsebinska 
sprememba je uvedba do
ločil o reševanju kadrov
skih problemov z dodelje
vanjem posojil in stano
vanj. Veliko ljudi bo z ne
zaupanjem gledalo na to 
novost. Smo že taki, da v 
stvareh najprej iščemo sla
be strani! Vendar, če po
mislimo, da je Avtotehna 
na kadrovsko nezavidljivem 
nivoju, gospodarska situa
cija, v kateri se nahaja
mo, pa je slaba in nam jo 
bodo rešili samo prizadev
ni in sposobni kadri, potem 
moramo sprejeti tudi ta 
predlog. Poskrbeli smo, da 
bo o tem, ali nekdo je ali 
ni kadrovski problem, od
ločalo več samoupravnih 
organov in bo tako manj 
možnosti za nepravilne re
šitve. Poleg tega bo za ka
drovsko reševanje namenje
nih letno le 10 odst. od 
vseh razpoložljivih sred
stev, tako da bodo ostali 
prosilci občutili to le malo 
ali nič.

Med predlogi za spre
membe je še nekaj manj 
pomembnih, ki nekatere 
probleme podrobneje pojas
njujejo in pravno natanč
neje določajo.

Za vse, ki so ta trenutek 
brez ustrezne strehe nad 
glavo, ne bo lahko. Jugo
slovansko stanovanjsko go
spodarstvo je v krizi, ki so 
se ji pridružila še stabili
zacijska prizadevanja. V 
tej situaciji so tako rekoč 
odpisani tisti, ki križem 
rok čakajo, kdaj jim bo po
magala družba. Resnica je 
taka, da družba ho poma
gala, a najhitreje in najra
je tistim, ki se bodo tudi 
sami aktivno vključili v re
ševanje svoje stanovanjske 
stiske.

Meta Batič

Planirajmo skupaj
Koliko stanovanj potrebujemo prihodnje leto, koliko v srednjeročnem 
obdobju 1981 — 1985? Koliko delavcev bo zidalo hiše, koliko se jih bo raje 
odločilo za družbeno stanovanje (z lastno udeležbo, seveda)? Ta in še več 
vprašanj je pred nami in nanja ne moremo odgovoriti brez sodelovanja vas vseh. 
In da bomo vedeli, kaj, koliko, kdaj in za kaj načrtujemo naš stanovanjski dinar, 
nam morate marsikaj povedati. Pričakujemo, da boste sodelovali vsi, ki na tem 
področju pričakujete ali planirate večje spremembe.

Pri izpolnjevanju anketnega lista bodite pozorni predvsem na naslednje:
a) Na vsa vprašanja odgovarjajte z obkrožitvijo ustreznega odgovora oz. napišite 
na ustrezno mesto pod zadnjo alinejo svoj odgovor.
b) Ko obkrožate odgovore, ki zahtevajo podatke v dinarjih, računajte s sedanjo 
ceno, t. j. 15.000 din na kvadratni meter stanovanjske površine. Povečanje cen 
v naslednjih letih bomo obračunali sami, za vse anketirance enako.
Izpolnjen anketni list izrežite iz Glasila in ga pošljite najkasneje do 15. 10.1980 
na naslov: Avtotehna, Služba za družbeni standard, Ljubljana, Titova 36.

ANKETNI LIST

A) Splošni podatki

1. Ime in priimek ................................................................................ rojen

stanujoč ..............................................................................................

2. Naziv delovnega mesta ........................................................................................................

3. Žtevilo družinskih članov (zakonec, otroci)
in število drugih, ki živijo z vami v istem stanovanju in nimajo svojih sredstev

za preživljanje .....................................................................................

3. Povprečni dohodek na družinskega člana za 1. 1980 .................................................din

B. Podatki o dosedanjem stanovanju

— sem imetnik stanovanjske pravice na družbenem stanovanju velikosti ...........  m’,
oziroma ej imetnik zakonec;

— sem lastnik stanovanja s stanovanjsko površino ............m2;
— sem lastnik stanovanjske hiše oz. je lastnik zakonec;
— stanujem pri starših in razpolagam s stanov, površino ...........m!;
— sem podnajemnik;

C. Stanovanjski problem bom reševal v letu:

— 1981
— 1982
— 1983
— 1984 
•- 1985

C. Stanovanjski problem bom rešil na naslednji način:

— pridobitev najemnega stanovanja za nedoločen čas;
— pridobitev najemnega stanovanja za določen čas (5 let);

— nakup stanovanja v etažni lastnini s površino ........... m2;
— gradnja stanovanjske hiše;
— adaptacija stanovanja ali stanovanjske hiše;
— pridobitev najemnega stanovanja za mlade družine;
— stanovanje bo dobil zakonec v svoji DO;
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D. Sredstva za rešitev stanovanjskega problema bom pridobil na naslednji način:

— posojilo pri Avtotehni v višini ....................................din; V. P.
— posojilo pri DO, kjer je zaposlen zakonec ....................................din;

— posojilo na podlagi varčevanja pri LB ....................................din;
— privarčevana sredstva;

— sredstva, ki jih bom dobil s prodajo sedanjega stanovanja v višini ................. din:

— posojilo banke na podlagi vezave sredstev, ....................................din;

— posojilo iz natečaja S SIS ................. dinarjev

— druga sredstva ....................................din.

E. Za rešitev svojega stanovanjskega problema razpolagam z naslednjo dokumenta
cijo:
— kupoprodajna pogodba ali rezervacija za nakup stanovanja;
— zemljiškoknjižni izpisek;
— gradbeno dovoljenje;
— dovoljenje za rekonstrukcijo, adaptacijo, revitalizacijo obstoječega stanovanja ali 

stanovanjske hiše;

F. Svoje sedanje stanovanje bom dal na razpolago:

— Avtotehni, po ceni ....................................din;
— drugim.

Nagrajevanje-da, po delu-ne
Na sejah samoupravnih 

organov in družbenopoli
tičnih organizacijah smo 
se že velikokrat pogovar
jali o nagrajevanju po 
delu. Sprejemali smo 
sklepe, zadolžitve in sta
lišča. Vendar lahko ugo
tovimo, da do današnjega 
dne nismo uspeli dosled
no uresničiti določil zako
na, marveč smo skušali le 
formalno izpopolniti sa
moupravne splošne akte.

Vprašanje delitve sred
stev za osebne dohodke 
je možno ustrezno ureja
ti le, če jih stalno povezu
jemo tudi z vprašanji pri
dobivanja in razporejanja 
dohodka in čistega do
hodka. Le tako je mogoče 
zagotoviti ustrezno odvi
snost sredstev za osebne 
dohodke od ustvarjenega 
dohodka v posamezni te
meljni organizaciji zdru- 
žnega dela kot celoti; to 
mora biti podlaga za ugo
tavljanje konkretnega de
lovanja prispevka delav
cev k ustvarjenem dohod
ku ter osnova za uveljav
ljanje njihovih pravic do 
deleža sredstev za oseb
ne dohodke iz ustvarjene
ga dohodka.

Eden od možnih mode
lov nagrajevanja po delu 
bi bil lahko tak:

Osnovne za obračun akontacije OD delavca so poleg 
stopnje zahtevnosti in sestavljenosti dela (analitske oce
ne), vrednosti točke (kot doseženega rezultata dela v 
preteklem obračunskem obdobju) tudi lastni in skupin
ski ter kakovostni rezultati dela.

Skupinski količinski rezultati dela so merljivi v okvi
ru vsake OE. Osnova za merjenje le-tega je ustvarjeni 
čisti dohodek na število opravljenih delovnih ur v pri
merjavi s planiranim čistim dohodkom na planirano šte
vilo delovnih ur. Lastni količinski ter kakovostni rezul
tati dela so merljivi ali pa ocenijivi. Kadar jih merimo 
(merimo jih lahko samo pri produktivnih delavcih) upo
rabljamo doseženo normo v primerjavi s planirano (TOZD 
Servisi), doseženo razliko v ceni v primerjavi s planirano 
razliko v ceni (TOZD N. Trgovina), doseženo provizijo 
in maržo v primerjavi s planirano provizijo in maržo 
(TOZD Zastopstva). Z naštetimi merili merimo produk
tivnost delavcev obseg dela (OO). Kadar nimamo na raz
polago natančnih meril za obseg dela, uporabljamo oceno 
delovne uspešnosti, s katero ocenjujemo posameznika.

Skupinski količinski rezultati dela se merijo na na
slednji način: količinski rezultati dela za obračunsko eno
to

ustvarjeni 
planirani

ČD dejansko opravljene delovne ure 
CD planirane delovne ure

Količinski rezultati dela delavcev v grupaciji oz. šir
ših organiz. enot od obračunske enote (Kg = ponderira
no povprečje vseh Koe, ki so v okviru te širše organi
zacijske enote oz. grupacije)

Kg se uporablja za režijske delavce grupacij.
Količinski rezultati dela delavcev v režiji TOZD 

(Kto = ponderirano povprečje Kg).
Količinski rezultati za delavce predstavništev (Kp — 

ponderiran ('mu povprečju vseh Kto, za katere predstav
ništvo dela).

Količinski rezultati za delavce predstavništev, ki ne 
spadajo v režijo predstavništva (Kpg = ponderirano po
vprečje vseh Kg za katere delajo).

Količinski rezultati za delavce delovne skupnosti 
(Kds = ponderirano povprečje vseh Kto v DO).

Pri vseh K je pon-der čisti dohodek na opravljene 
delovne ure. Cisti dohodek se ugotavlja 3-mesečno, tako 
tudi K. Iz tega sledi, da se 3-mesečno ocenjujejo doseženi 
rezultati dela in s tem v zvezi tudi obračunavajo akon
tacije OD delavcev.

Naj se javi tisti, ki ne 
pozna v naslovu navedene 
oznake VP. Ce pa bi se, bi 
mu raizložil, da je to Vojna 
Pošta, številka ta in ta v 
tem ali onem ‘kraju, kjer 
služi mladinec svoj obulus 
domovini. Najbolj to ozna
ko poznajo starši, ki pre
jemajo pisma svojih sinov, 
pisma, v katerih mnogi opi
sujejo svoje življenje v JLA 
in včasih, bodimo odkriti, 
tudi svdje domotožje. Pre
pričan sem, da ga ni med 
nami nikogar, ki ne bi ra- 
zumidl želja vseh teh mla
dih fantov, da od doma, pa 
tudi od svojih prijateljev, 
da. celo od delovnih tova
rišev dobivajo čim več pi
sem, s katerimi obdrže kon
takt, ki je včasih verjetno 
še kako potreben. Tak kon
takt lahko ustvari tudi ča
sopis delovne organizacije.

Zato, vidite, sem pri
pravil ta prispevek. Zato, 
da novi uredniški odbor na
šega časopisa vnese v svoj 
program dve nalogi.

Prvič, ne bi bilo odveč, 
če se v našem časopisu vsaj 
enkrat na leto spomnimo 
fanibov-imladincev, ki so' iz 
naše delovne sredine odšli 
na služenje vojaškega roka. 
Ne zato, da bi jih spomi
njali na njihove dolžnosti 
kot garantov in čuvarjev 
naše svobode in kot potom
cev Titovih herojev, juna
kov in partizanov. To ti 
mladi ljudje sami dobro ve
do. Dobro vedo, kako mo
rajo izpoinjevaiti vse obvez
nosti do naše domovine, do 
Titove Jugoslavije.

Gre za to, da jim preko 
našega časopisa občasno 
razložimo', kako diha, dela 
in se razvija geJovna orga
nizacija. oziroma tista de
lovna enota, iz katere so 
neposredno odšli v JLA. To 
lahko uredništvo realizira 
v dogovoru z vodstvom 
TOZD, s sindikatom ali s 
pogovorom z bivšimi sode- 
Tavci mladega vojaka.

Dober kontakt ali infor
macijo. če hočete, pa uspe
mo dobiti, če je obojestran
ska. Drugače povedano: ta
krat, kadar se k pisani be
sedi prijavi tudi sam vo
jaški ofovezanec. Z malo 
dobre volje lahko doseže
mo tudi to. Dobro vemio, da 
vsi. ki služijo vojaški rok 
širom po naši domovini, pi
šejo svojim staršem, kako 
se imajo, kaj delajo, kaj 
poitinebujejo itd. Tako bi 
včasih lahko pisali tudi 
uredništvu in bi potem vsi 
v delavni organizaciji pre
brali na primer tole: (iz
vleček iz pisma enega od 
vojakov svojim staršem):

»... Sodeloval sem v pri
pravah za proslavo 25. ma
la. K nam so prišla dekle
ta iz Novega mesta,. Banja
luke in Brčkega. Skupaj 
smo vadili za nastop in se 
veselili sodelovanja. Že 
prej sem si tega močno že
lel. Ro pa sem končno pri
šel tudi jaz na vrsto, na ža
lost nas vseh med nami ni 
bilk)' več našega vrhovnega 
komandanta tovariša Tita. 
S solzami v očeh nas je 12 
tisoč mladincev izvedlo 
svojo vajo in zapeli smo Pe
sem »Druže Tito mi ti se 
fcunemo ...« Bili so to. če
prav žalostni, enkratni, ne
pozabni trenutki. Ko smo 
se zatem poklonili ob gro
bu tovariša Tita. sem skle
nil, da se bom sem vračal 
vsako leto .. .«

Druga naloga uredništvo 
pa ie v tem, da si zagotovi 
od neposrednih vodij ali od 
kadrovske službe obvestilo 
kdo, kdaj in kam je odšel 
na odsluženie vojaškega ro
ka. Ce tega ni, seveda tudi 
časopis ne pride na pravo 
mesto.

Toliko za enkrat, pa 
srečno.

V sodelovanju 
z I. Kolovičem 

S. Žigon

Za produktivne delavce se akontacija OD 3-mesečno 
obračunava po formuli:

OO + OKD
OD = VT X AO X ------ 2------ X Koe

Za režijske delavce se akontacija OD 3-mesečno ob
računava po formuli:
OD = VT X AO X OKD X K (oe, g, to, ds) 
pri čemer je: VT enako vrednost točke, ki se 3-mesečno 
izračuna tako, da se dovoljena masa sredstev za OD deli 
s številom ustvarjenih točk v TOZD in je za vse delavce 
v TOZD enaka, oz. za delavce DSSS izračuna na podlagi 
ponderirane aritmetične sredine dovoljene mase sredstev 
za vse TOZD in deli s številom ustvarjenih točk v DSSS.

OO = obseg dela delavcev (produktivnih), ki se iz
meri, kakor je bilo že prej navedeno,

AO = analitska ocena zahtevnosti in sestavljenosti del, 
OKD = ocena delovne uspešnosti delavcev, ki se 

oceni s pomočjo priloženih obrazcev,
K (oe, g, to, ds) = količnik skupinske uspešnosti, ki 

se ugotovi, kakor je bilo že prej navedeno.
Poleg zgoraj opisane metodologije je treba v naše 

akte o delitvi sredstev za OD vnesti tudi določbe o na
domestilih, ki gredo v breme OD, dodatke in nagrade, 
povračila in nadomestila, ki jih štejemo v materialne 
stroške ter izplačila, ki se nadomeščajo iz dohodka.

Lučka Žorga 
Živan Mirčič
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Šport in stabilizacija
Leto, ki smo ga označili 

kot stabilizacijsko, nam or
ganizatorjem športne rekre
acije lahko pomeni pre
lomnico pri nadaljnjem de
lu. Lahko pa to delo tudi 
popolnoma zamre. Jasno je, 
da tak rezultat ne hi imel 
prav nič skupnega s stabi
lizacijo, če upoštevamo re
zultate dobro organizirane 
rekreacije, to so boljše po
čutje delavcev, splošno 
zdravstveno stanje, večja 
delovna storilnost itd. To 
morajo biti naši argumenti, 
ko se borimo za izvedbo

programov in sprejem pla
nov. Če vsega tega ne bo, 
s tem mislim dobro zastav
ljenih programov, izdelava 
in sprejem planov porabe 
finančih sredstev in seveda 
realizacije teh planov, po
tem za tako »-rekreacijo« ne 
bo denarja in prav je, da 
ga ne bo.
Da je vse to res, se je po
kazalo v letošnjem letu, ko 
še do zdaj ni sprejet plan 
dela in porabe sredstev za 
šport in rekreacijo in to 
menda zaradi tega, ker ni 
bil nihče od predlagalcev

prisoten na seji centralne
ga DS, ko je bil na dnev
nem redu sprejem tega pla
na.

Nočem grajati celotno ko
misijo za šport in rekreaci
jo, zakaj zimski del je bil 
speljan v zadovoljstvo ve
čine delavcev Avtotehne in 
za potrebe le-tega je bil 
sprejet celo avans iz skla
da skupne porabe. S polno 
pravico pa grajam ostale 
kolege, ki delujejo na pod
ročju organiziranja športne 
rekreacije v preostalem de
lu leta, ko so pogoji za or
ganizacijo množičnih re- 
kreativnih-trimskih akcij 
idealni pa se niso potrudili 
niti pri pridobitvi minimal

nih finančnih sredstev. Je
sen pa je že tu in za veči
no dela je najbrž že pre
pozno.

Z odhodom dosedanjega 
referenta v službi za druž
beni standard, ki se je 
ukvarjal tudi z organizira
njem rekreacije, na novo 
delovno dolžnost, se je po
ložaj še poslabšal. To delo 
je zopet ostalo na ljubi
teljski bazi. Upamo, da za
radi tega ne bo zamrl 
športno rekreativni utrip v

Avtotehni, vendar pa me
nim, da je treba čimprej 
angažirati tiste ljudi, ki bi 
bili še pripravljeni organi
zirati in jim dati pri tem 
vso podporo.

V nasprotnem primeru bo 
stabilizacijsko leto pri or
ganiziranju športno rekrea
tivne dejavnosti v Avtoteh
ni prineslo nestabilizacijsko 
dejanje, kar pa najbrž ne 
hi bilo prav.

Roman Dobrila

Telegrami

KULTURA

Poletni festivalprišli ► 
◄ odšli

DSSS
Odšli:
31. 8. 1980 KUMAR Aloj
zija

TOZD TRGOVINA, 
n. sub. o.
Prišli:

1. 8.1980 GORŠIČ Roman 
1. 8. 1980 BRENČIČ Jana 
1. 8. 1980 JEREB Janez 

14. 8.1980 MERLAK Breda 
21. 8. 1980 KAJIS Bojan
Opomba: Vsi omenjeni so 
za določen čas

TOZD SERVISI, n. sub. o. 
Prišli:

4. 8.1980 ROBER Miran 
4.8.1980 REMEC Iztok 

18. 8. 1980 PIRC Lado

TOZD Zastopstva, n. sub. o. 
Odšli:
31. 8. 1980 RIHTAR Jože 
20. 8. 1980 VUČKOVIČ Pe- 
tar — prenehalo delovno 
razmerje zaradi smrti.

Izdaja DO Avtotehna, 
n. sol. o. Ljubljana, 
Titova 36. Ureja 
uredniški odbor: Ma
tija Cajhen, Jurij 
Černič (glavni ured
nik), Borut Janovsky 
(odgovorni urednik), 
Katja Krmelj, Brane 
Masten, Lidija Mes- 
nik, Zvone Ogrinc, 
Vojko Spačal, Andrej 
Urbas, Lučka Zorga. 
Naslov uredništva 
Titova 36, telefon 
317-044. Tisk tiskar
na Ljubljana v na
kladi 900 izvodov. Ča
sopis prejemajo člani 
kolektiva, štipendisti 
in upokojenci brez
plačno. Časopis izha
ja enkrat mesečno. — 
Oproščeno prometne
ga davka po sklepu 
421-1/72.

Za nami je poletje in z 
njim tudi kulturno polet
je v okolju Plečnikovih 
Križank 28. Mednarodne
ga poletnega festivala.

Morda ste opazili, da je 
bil program letos bolj 
ambiciozen kot prejšnja 
leta vsaj v tem smislu, da 
smo ob podpori obeh 
Kulturnih skupnosti, ljub
ljanske in slovenske, po
gumneje vključili nekaj 
več ansamblov oz. sku
pin, ki po mojem mnenju 
niso bile zgolj plod po
nudb, ki prihajajo po ka
kršnikoli poti, marveč so 
v skladu z željami pro
gramskega sveta.

Zavedati se namreč 
moramo, da je ljubljan
ski festival okno sloven
skemu občinstvu v kul
turno dogajanje po svetu, 
ki je obenem že 28 let 
predhodnica temu, kar 
naj bi v zimskem času 
prinesel novi kulturni 
Cankarjev dom, ki bo 
verjetno edinstveno vse
stransko uporabno poli- 
valentno prizorišče za 
predstave velikih razsež
nosti in obenem za intim
no izpoved vsakega po
sameznega solista.

V času od 24. 6. do 28. 8. 
1980 smo si imeli mož
nost ogledati operete, ba
let, razne koncerte, dra
mo, pantomimo, folkloro 
naših, predvsem pa tujih 
gostov.

Prečudovita je bila 
Margarita Mirošnikova, 
solistka Moskovske držav
ne filharmonije.

Znan je po vsem svetu. 
Tokrat se nam je pred
stavila s solističnim reci
talom Schumanovega ci
kla in ruskih romanc. 
Priznati moram, da nas je 
očarala s svojim nasto
pom.

Prireditelji niso poza
bili tudi na naše naj
mlajše. Lutkovno gleda
lišče »Jože Pengov« iz 
Ljubljane jim je predsta
vilo lutkovno igrico »Pe
telin se sestavi«, to je 
zgodba o petelinu, ki se 
mora sestaviti, da bi zbu
dil sonce, a pri njegovem 
poslu ga ogrožajo še 
mravlje, lisica in strupe
na kača.

Zelo ljubka je bila tu
di igrica »Kralj Matjaž 
in Alenčica«.

Ob koncu naj povem 
še to, da je bil Festival 
Ljubljana 16. dec. 1977 
odlikovan z ukazom pred
sednika SFRJ losipa Bro
za Tita z Redom bratstva 
in enotnosti s srebrnim 
vencem ob 25-letnici dela 
in za posebne zasluge 
pri organiziranju različ
nih prireditev visoke rav
ni z udeležbo kvalitetnih 
domačih in tujih izvajal
cev. Festival Ljubljana je 
tudi član Evropskega 
združenja glasbenih fe
stivalov.

Pa še to: kdor si pač 
letos ni utegnil ogledati 
vsaj ene od prireditev, 
naj ne zamudi tega pri
hodnje leto. Resnično, ne 
bo vam žal.

Katja Krmelj

... Na 26. redni seji DS TOZD Zastopstva z dne 30. 
7. 1980 so delegati ugotovili, da še vedno ni realiziranih 
7 sklepov sprejetih na prejšnjih sejah stop

Sprejeli so sklep, da DS TOZD Zastopstva zadolžuje 
službo za družbeni standard, da poišče možnosti lastnega 
splošnega zdravnika, zobozdravnika z ordinacijo 2-krat 
tedensko po 2 uri samo za delavce AT stop V planu sred
stev skupne porabe pa je potrebno v ta namen rezer
virati potrebna denarna sredstva stop

DS TOZD Zastopstva se strinja s predlogi ukrepov za 
zmanjšanje bolniških odsotnosti z dela stop

... 7. redna seja DS DO AT je bila 27. 8. 1980 stop 
Delegati so ugotovili, da so bili realizirani vsi sklepi, 
sprejeti na zadnji seji DS stop
ničevanja smotrov, ki jih mora dosegati IPO DO pri svo-

Sprejeli so sklep, da se poročilo komisije za pripravo 
dokumentacije, na osnovi katere se opravi preizkus ures
ničevanja smotrov, ki jih mora dosegati IPO DO pri svo
jem delu, vzame na znanje stop Istočasno se ta komisija 
razreši stop

V zvezi s stanovanjsko problematiko so delegati na 
osnovi predloženih materialov sprejeli sklep, da se odo
brijo posojila tov. Tominc Andreju..., Blagotinšek Tat
jani ..., Perne Mihi. ., Hlebec Zdenki,.., Pirc Jožetu 
... stop

Delegati so še sprejeli sklep, da se odobri plačilo sta
novanja v velikosti 25,29 m- v soseski MS — 4/5 Fužine, 
ki bo last DO AT stop

Dne 3. 9. 1980 je bila 27. redna seja DS TOZD Zastop
stva stop Podan je bil predlog organom upravljanja za 
plačilo stroškov inozemskega advokata stop Fakturo v 
zvezi z zastopanjem DO AT TOZD Zastopstva v zadevi 
»Camexco« po odvetniku Agneletta, v višini Lit 8,087.550 
je potrebno predložiti organom upravljanja v razpravo in 
odločitev o plačilu stop

Tavčar Gorazd je po sklepu 17. redne seje z dne 22. 
1. 1980 o imenovanju komisije za preizkus uresničevanja 
smotrov pri opravljanju del in nalog IPO ter vodij OE, 
podal poročilo stop Kot predsednik te komisije je podal 
obrazložitev, da je vsako ocenjevanje IPO TOZD nesmi
selno in nekorektno stop Dejstvo je, da krivde za slabo 
poslovanje TOZD v letošnjem letu ne moremo in ne sme
mo iskati v delu današnjega IPO stop Problemi stagna
cije poslovanja, stihijskega zaposlovanja novih delavcev, 
slaba in nekontrolirana poraba odobrenih sredstev za in
vesticije, prekoračenje mase za OD, primer Camexco, ne
srečna zamenjava staro za novo itd., so prisotni že več 
let oz. so se pojavili v zadnjem času kot posledica sla
bega in neodgovornega dela predhodnikov stop

__Na 29. redni seji DS TOZD Trgovina z dne 4. 9.
1980 so delegati ugotovili, da zaloge odpisanega blaga še 
vedno niso urejene, kljub temu, da je svoje čase za to 
imenoval komisijo stop Imenovana komisija mora vpra
šanja zalog odpisanega blaga urediti najkasneje do 30. 9. 
po pravilih, ki veljajo za postopek s takimi zalogami stop 
Komisija je pooblaščena, da odpisano blago tudi proda po 
najugodnejši ceni, če je to mogoče stop

Sprejet je bil tudi sklep, da morajo vsi delavci TOZD 
Trgovina izrabiti svoje letne dopuste najkasneje do 31. 
oktobra 1980 stop IPO TOZD lahko na osnovi predhodne
ga pismenega predloga pristojnega vodje OE v opraviče
nih primerih, izjemoma odobri posamezno odstopanje od 
tega sklepa stop

Na 9. redni seji DS DSSS z dne 4. 9. 1980 so delegati 
v zvezi z dopisom SOb Ljubljana-Center — prekoračitev 
dogovorjene mase sredstev za OD, zavzeli stališče, da je 
dopis pomanjkljiv in zadolžili vodjo DSSS, da zaprosi SOb 
Ljubljana-Center za podrobnejšo informacijo o navede
nem stop

... S sej samoupravnih organov TOZD Servisi do za
ključka redakcije nismo dobili gradiva stop

Telegrame pošilja E. Železnik stop


